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PROTOKÓŁ  Nr XX/16 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 19 października 2016 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

 

Na stan 15 radnych na sesji przy podejmowaniu uchwał obecnych było 14 radnych.  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1205  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater – zastępca burmistrza, 

• Pan Krzysztof Dziadul –sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska –- Radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Monika Żemojtel – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,   

• Pani Inga Lewicka – kierownik ŚDS „Odnowa” i ŚŚ „Tafla”, 

• Pani Izabela Helman – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pan Leszek Karbowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach.  

 

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Jan Mokrzycki – Radny Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Jarosław Bączkowski – Radny Rady Powiatu,    

• Zbigniew Rewkowski – Kierownik obiektów sportowych, 

• Marcin Pachołek  – Prezes SWIS, 

• Maja Wiśniewska – Inspektor w Gminie Bobolice, 

• Henryk Kowalski – Prezes UKS OLIMPIA Bobolice.  

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas, 

który przywitał wszystkich przybyłych na obrady.  

Proponowany porządek obrad: 



 2 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 29.09.2016 r.  

3. Prezentacja Strategii Rozwoju Lokalnego na lata 2014-2020 gmin należących do 

Środkowopomorskiej Grupy Działania, w tym głównych założeń Strategii, celów, kierunków 

wsparcia i planowanych naborów wniosków w okresie nowej perspektywy unijnej – możliwości 

wsparcia m.in. dla przedsiębiorców, organizacji pozarządowych, samorządów.   

4. Omówienie funkcjonowania obiektów sportowych w Bobolicach (CESiR).  

5. Podjęcie uchwał  w sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2016 rok; 

2) zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2016-2030;  

3) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia między Gminą Bobolice a Powiatem 

Koszalińskim w sprawie wspólnej realizacji inwestycji dotyczącej przebudowy drogi 

powiatowej nr 3501Z (Tyczewo) granica powiatu – Świelino – Dargiń – Grzybnica; 

4) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Bobolice.  

6. Trybuna sołecka. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

9. Zakończenie obrad. 

 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach                          

z dnia 29 września 2016 roku.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas stwierdził, że protokół               

z XIX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 29 września 2016 roku był wyłożony 

do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu dzisiejszym na 

sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz zaproponował przyjęcie 

protokołu z XIX  sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez odczytywania.  

 

Protokół z XIX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 14 głosami „za”.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Golas ogłosił 5-cio minutową przerwę.  

 

Ad. 3. Prezentacja Strategii Rozwoju Lokalnego na lata 2014-2020 gmin 

należących do Środkowopomorskiej Grupy Działania, w tym głównych 

założeń Strategii, celów, kierunków wsparcia i planowany naborów wniosków 

w okresie nowej perspektywy unijnej – możliwość wsparcia m.in. dla 

przedsiębiorców, organizacji pozarządowych, samorządów.    
 
Głos zabrali przedstawiciele Środkowopomorskiej Grupy Działania. Informacje zostały 

przedstawione w formie prezentacji, która stanowi załącznik do protokołu.  

 

Radny Aleksander Maksymiuk zapytał czy te pieniądze są z Gminy czy od Marszałka oraz kto 

decyduje o przyznaniu dotacji ? 

Pani Wołujewicz Dyrektor ŚGD odpowiedziała, że pieniądze częściowo pochodzą z 

Europejskiego Funduszu Rolnego czyli z Unii i częściowo dopłaca budżet państwa. O 

przyznaniu dotacji rada oceniająca, która liczy 15 członków i oni są odpowiedzialni za wybór 

projektów do dofinansowania. Zarząd Stowarzyszenia nie ma wpływu na te decyzje.   

 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza dodała, że w tej chwili mówi się o tym, że być może 

Marszałek nie będzie realizował – poprosiła o rozszerzenie tematu. 

Przedstawiciel ŚGD poinformowała, że planowana jest konferencja przeznaczona dla 

realizatorów programu rozwoju obszarów wiejskich, gdzie będzie poruszana ta kwestia. Około 

dwóch tygodni temu Marszałek przedstawił próbę oddelegowania zadań Urzędów 

Marszałkowskich i te kompetencje miałby być przekazane w kompetencje Urzędów 

Wojewódzkich.  

Pani Burmistrz zapytała jaki to ma wpływ ewentualnie na te wszystkie działania, które są 

zaplanowane w Strategii.  

Jest to niepotwierdzona informacja ponieważ podpisywane są umowy, działania zostały podjęte. 

Trudno jest przewidzieć konsekwencje takiego posunięcia. Na pewno jest to duży problem 

techniczny ponieważ nastąpi utrudnienie. Na chwilę obecną nie mamy informacji, że mamy 

wstrzymać działania dlatego postępujemy zgodnie z założonym harmonogramem.  

 

Hanna Obławska sołtys sołectwa Drzewiany -  środki przyznawane na działalność gospodarczą 

tylko 20, a na rozwój czy jest jakaś ilość ? Jak wygląda sprawa z VAT-em ? 
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ŚGD – nie ma ograniczeń, VAT jest kwalifikowany jeżeli wnioskodawca nie ma możliwości 

odzyskania go.  

 

Leszek Karbowski Dyrektor ZUKiO – zakup sprzętu transportowego czy dotyczy wszystkich 

maszyn ? 

ŚGD – jeżeli chodzi o środki transportu jest ograniczenie do 30%.  

 

Radny Aleksander Maksymiuk – kiedy zbiera się gremium ? 

ŚGD – gremium zbiera się w momencie kiedy jest zamknięty nabór, dla każdego naboru 

odrębnie.  

 

Hanna Obławska sołtys sołectwa Drzewiany -  czy w działalności gospodarczej musimy 

zatrudnić pracownika na 2 lata ? 

ŚGD – przy nowo powstałej nie możemy zawieszać i zamykać przez 2 lata, dla firm istniejących 

przez 3 lata.  

 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę 5 minut.  

 

Ad. 4 Omówienie funkcjonowania obiektów sportowych w Bobolicach 

(Centrum Edukacji Sportu i Rekreacji).  

 

Informacje przedstawił Pan Zbigniew Rewkowski Kierownik obiektów sportowych  

w Bobolicach. Informacje stanowią załącznik do protokołu.  

 

Radny Aleksander Maksymiuk zapytał jakie jest roczne utrzymanie hali ? 

Roczne utrzymanie hali w skali roku wynosi około 800 tys. zł, całego obiektu łącznie z 

Orlikiem, ale bez Gimnazjum.  

 

Ad. 5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok 

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  
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Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów            

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”,  
 

2) w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2016-2030. 

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”,   

 

3) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia między Gminą Bobolice a 

Powiatem Koszalińskim w sprawie wspólnej realizacji inwestycji przebudowy drogi 

powiatowej nr 3501Z (Tyczewo) granica powiatu – Świelino – Dargiń – Grzybnica.  

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.   

Droga Powiatowa nr 3501Z Świelino – Dargiń – Grzybnica jest drogą, o remont której od kilku 

lat wnioskują mieszkańcy naszej gminy. Na corocznych zebraniach sołeckich  

w sołectwach Krępa, Świelino i Dargiń mieszkańcy, sołtysi oraz radni skarżą się na jej 

katastrofalny stan. Pogarszający się z roku na rok stan techniczny drogi jest bardzo uciążliwy w 

ruchu samochodowym i stwarza zagrożenie niemalże na każdym jej odcinku. Przyczyną takiego 

stanu rzeczy są głównie: brak właściwych poboczy, zakrzaczone zakręty ograniczające światło 

drogi, brak chodników w terenach zabudowanych oraz zdegradowana nawierzchnia jezdni.  

Powiat Koszaliński zobowiązał się do przeprowadzenia remontu i przebudowy drogi powiatowej 

Świelino-Grzybnica, ale pod warunkiem współfinansowania tej inwestycji przez Gminę 

Bobolice i Gminę Manowo.  

W związku z powyższym konieczne jest zawarcie stosownego porozumienie określającego 

obowiązki stron, na co pozwala art. 10 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, tj. wykonywanie 

zadań publicznych może być realizowane w drodze współdziałania między jednostkami 

samorządu terytorialnego, oraz art. 8 ust. 2a, tj. Gmina może wykonywać zadania z zakresu 

właściwości powiatu oraz zadania z zakresu właściwości województwa  

na podstawie porozumień z tymi jednostkami samorządu terytorialnego. 

Mając na uwadze powyższe przyjęcie przedmiotowej uchwały uważa się za zasadne. 
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Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”,  

 

4) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Bobolice.  

  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Burmistrz Mieczysława Brzoza.   

Na gruntach wymienionych w niniejszym projekcie uchwały, ustawione są metalowe 

kontenery do zbiórki odzieży używanej oraz innych tekstylii gospodarczych. Pojemniki te 

stanowią własność firmy WTÓRPOL Sp. z o.o. z siedzibą w miejscowości Skarżysko – 

Kamienna i to właśnie ta firma, mając na celu uregulowanie sprawy stanu posiadania 

przedmiotowych nieruchomości, wystąpiła z wnioskiem o ich wydzierżawienie w drodze 

bezprzetargowej na czas nieoznaczony. Wtórpol zapewnia pełną obsługę pojemników, w tym  

w szczególności regularne ich opróżnianie  w czasie eksploatacji oraz utrzymywanie w 

należytym stanie technicznym i estetycznym, a ponadto zagospodarowanie pozyskanych 

surowców. 

Firma Wtórpol powstała w 1992 r. i zajmuje się przetwarzaniem oraz recyklingiem 

używanej odzieży. Surowiec pozyskiwany jest za pomocą 54 tys. kontenerów ustawionych na 

terenie Polski, Czech, Słowacji i Węgier. Powoduje to, że aktualnie firma Wtórpol jest jednym z 

największych tego typu przedsiębiorstw w Europie i na świecie. 

Niewątpliwie wydzierżawienie gruntów pod pojemniki do zbiórki odzieży używanej oraz 

innych tekstylii gospodarczych przyczyni się do efektywnego działania na rzecz dbałości o 

ochronę środowiska, bowiem używana odzież nie będzie trafiać na wysypiska śmieci (w tym 

również „dzikie” wysypiska śmieci), ograniczone zostaną ponadto koszty wywozu śmieci. 

Zgodnie z art. 37 ust. 4 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami 

zawarcie umów dzierżawy na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony 

następuje w drodze przetargu, przy czym rada może wyrazić zgodę na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia takich umów. 

W projekcie uchwały wymienione są grunty, na wydzierżawienie których z pominięciem 

trybu przetargowego Rada Miejska w Bobolicach wyraziła już zgodę w Uchwale Nr 

XXIX/273/13 z dnia 27 czerwca 2013 r. wraz z jej Uchwałą zmieniającą Nr XXXV/324/14 z 

dnia 29 stycznia 2014 r. Są to części działek nr 336/7, 50/8, 355/4 i 60 w obrębie ewidencyjnym 

nr 3 Miasta Bobolice oraz działka nr 73/1 w obrębie ewidencyjnym Gozd. W wykonaniu tych 
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Uchwał zawarta została umowa dzierżawy przedmiotowych gruntów z terenowym 

podwykonawcą firmy Wtórpol, odpowiedzialnym za prawidłową obsługę oraz ustawienie 

pojemników, a także zawieranie umów legalizujących zajęcie gruntów pod kontenerami. 

Aktualna polityka Spółki jest jednak taka, aby to właśnie Wtórpol był dzierżawcą wszystkich 

gruntów zajętych pod pojemniki do zbiórki odzieży używanej oraz innych tekstylii 

gospodarczych. Umowa dzierżawy z terenowym podwykonawcą Wtórpolu zostanie więc 

rozwiązana, co wiąże się automatycznie z koniecznością wycofania z obrotu prawnego Uchwały            

Nr XXIX/273/13 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 27 czerwca 2013 r. wraz z jej Uchwałą 

zmieniającą Nr XXXV/324/14 z dnia 29 stycznia 2014 r. 

Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie uznać należy                 

za uzasadnione. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”,  

 

 

Ad. 6. Trybuna sołecka 

W trybunie głos zabrali: 

1. Pan Tomasz Lisowski sołtys sołectwa Świelino – podziękował za uiszczenie składki 

przez Gminę dla sołtysów biorących udział w spotkaniu w Dolinie Chartlotty, udział wzięło 8 

sołtysów.  

 

2. Pani Hanna Obławska  sołtys sołectwa Drzewiany – powiedziała, że ustępując ze 

stanowiska Prezesa Forum Sołtysów oddając tę funkcję Panu Tomaszowi Lisowskiemu, nie 

zaprzestaje działalności w Stowarzyszeniu będzie pełniła funkcję zastępcy skarbnika.   

3. Pani Wiesława Pawłowska sołtys sołectwa Stare Borne – śmieci wielkogabarytowe – 

prośba o konkretniejsze sprecyzowanie co to są śmieci wielkogabarytowe. W ostatnim 

przypadku nie wszystkie śmieci zostały zabrane przez PGK. Prośba o kontakt telefoniczny a nie 

e-mailowy przez pracownika Urzędu Miejskiego jeżeli chodzi o tak krótki termin przekazania 

informacji mieszkańcom. Na zakończenie swojej wypowiedzi pani sołtys pogratulowała Panu 

Lisowskiemu objęcia stanowiska Prezesa Stowarzyszenia Sołtysów, życzyła sukcesów na 

przyszłość.  
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Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater powiedziała, że regulamin określa ilość opon i jakie to mają 

być opony. Nie mogą to być opony sprzętu rolniczego ponieważ rolnicy maja obowiązek 

podpisywać umowy na odbiór nieczystości. Informacja co do ilości materiałów budowlanych 

zostanie doprecyzowana i podana na łamach Bobolickich Wiadomości Samorządowych.  

  

4. Pani Anna Kustrzycka – Broda sołtys sołectwa Gozd – pogratulowała za wydanie 

pięknego „Katalogu Sołectw” wykonanego przez Stowarzyszenie Forum Sołtysów. Katalog 

otrzymali sołtysi obecni na Forum, szkoda tylko, że tylko 8 sołtysów uczestniczyło w Forum. 

5. Pan Piotr Ordyński sołtys sołectwa Porost - przyłączył się również do informacji 

dotyczącej trudności przy ostatnim odbieraniu odpadów wielkogabarytowych  

w sołectwie Porost.     

 

Dyrektor ZUKiO dodał, że Zakład odbiera nieodpłatnie wszelki gruz, należy zgłosić do Zakładu.  

 

Ad. 7.Trybuna obywatelska 

Głos w trybunie głos zabrali: 

Nikt nie zabrał głosu.  

        

Ad. 8. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrali: 

 

1. Radny Aleksander Maksymiuk – powiedział, że szatnia na stadionie wymaga 

kompleksowego remontu, może bardziej przebudowa a nie remont. Jest jedna umywalka i jedna 

toaleta, takim stanem możemy się tylko wstydzić.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza mówiąc, że też chciałaby mieć 

pięknie rozbudowane szatnie na stadionie, niestety nie mamy takich i długo mieć nie będziemy. 

Mamy inne zadnia, które są dla nas ważniejsze niż zaplecze na stadionie. Piłkarze trenują na 

bardzo dobrej płycie, na pewno trzeba pomyśleć o remoncie szatni wewnątrz, ale o przebudowie 

nie ma co nawet myśleć. Obecnie dobiega ku końcowi wykonanie oświetlenia na stadionie i na 

ile jest to możliwe będziemy sobie jakoś radzić. Remont odbędzie się w przyszłym roku, żeby 

było cywilizowanie, czysto i pachnąco.   

2. Radny Krzysztof Czajkowski – zapytał o wyniku budżetu obywatelskiego 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że I miejsce w mieście otrzymał Skatepark – 

twój park sportowych możliwości 1286 głosów, natomiast projekt kategoria wieś to Ścieżka 

przyrodniczo-wypoczynkowa - II etap 846 głosów.  
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3. Radny Zbigniew Oleksiak – skrzyżowania ul. Szpitalna i Kolejowa zła organizacja 

ruchu. 

Pani Burmistrz powiedziała, że będzie zmiana organizacji ruchu, była już o tym mowa 

wcześniej.  

 

Pani Burmistrz zaprosiła do udziału w Turnieju Łuczników Tradycyjnych i Rycerzy Walczących 

o Pierścienie Księżnej Elżbiety i Zofii. Turniej zorganizowany z okazji Dnia Niepodległości  

i odbędzie się 11 listopada 2016 roku na hali widowiskowo-sportowej. Będzie moc atrakcji 

dotyczących średniowiecza. Wstęp wolny.  

 

Ad. 9. Zakończenie obrad.  

Pan Marek Golas Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad został 

wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 


